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В статье рассмотрены вопросы соотношения понятий «культурная ценность», 
«объект культурного наследия», «памятник истории и культуры», а также «истори-
ческое и культурное наследие». На основе обобщения приведенных в исследовании 
мнений, обращения к содержанию норм отечественного и международного права 
автором сделан вывод о необходимости уточнения содержания термина историче-
ское и культурное наследие. Показано, что существует объективная необходимость 
в разработке полифункционального определения, способного создать условия для 
эффективной уголовно-правовой охраны элементов наследия. 
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The article reviews the issues of correspondence between the concepts of cultural value, object of 

cultural heritage, historical and cultural monument, historical and cultural heritage. Based on 

generalization of opinions described in the study, reference to national and international legal provisions, 

the author concludes that the content of the “historical and cultural heritage” term needs to be specifi ed. 

It is shown that there exists an objective necessity to develop a multi-purpose definition able to create 

conditions for efficient criminal and legal protection of heritage elements.
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